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Praktisk info

• Mulighed for spørgsmål
• Toiletter
• Referent
• Der er mulighed for at købe øl, vand og kaffe• Der er mulighed for at købe øl, vand og kaffe
• Mødet bliver optaget lydmæssigt i forhold til 

referatet.



Forslag:

Afstemning om forslag til vedtægtsændring i §
12 Stemmeret og afstemninger
I afsnit 3 indføjes:
• Såfremt …., kan bestyrelsen indvarsle en • Såfremt …., kan bestyrelsen indvarsle en 

ekstraordinær generalforsamling eller afvente 
næste ordinære generalforsamling, ……



Generalforsamling
Nordfyns VandværkNordfyns Vandværk

Bårdesø
d. 22. marts 2022



Praktisk info

• Mulighed for spørgsmål
• Toiletter
• Referent
• Der er mulighed for at købe øl, vand og kaffe• Der er mulighed for at købe øl, vand og kaffe
• Mødet bliver optaget lydmæssigt i forhold til 

referatet.



Dagsorden

• 1. Valg af dirigent. 
• 2. Beretning om det forløbne år. 
• 3. Det reviderede regnskab forelægges til 

godkendelse. 
• 4. Budget for det kommende år fremlægges. • 4. Budget for det kommende år fremlægges. 
• 5. Valg af medlemmer og suppleant til 

bestyrelsen. 
• 6. Valg af revisor og suppleant. 
• 7. Behandling af indkomne forslag. 
• 8. Eventuelt. 



Valg af dirigent og stemmetællere

• Bestyrelsen foreslår som dirigent:
Steen Hjelm Sørensen

• Bestyrelsen foreslår som stemmetællere:• Bestyrelsen foreslår som stemmetællere:
Joan Pihl
Bent Andersen
Erling Sørensen



Formandens beretning

• Status på projekt Pugholm
• Udskiftning af målere
• Renovering af vandværk
• Fremtidigt vandsamarbejde• Fremtidigt vandsamarbejde
• De ”gamle” boringer
• Tørresø Vandværk



Status på projekt Pugholm

• 20. december 2021 skiftede vi 100 % over til vand fra 
Pugholm, der overholder drikkevandskvalitetskravene, samt 
er væsentligt blødere med en hårdhed på 13. 

• I forhold til erhvervelsen af de to matrikler, hvor boringerne er 
placeret, så ligger det ved geodatastyrelsen, og vi har ingen placeret, så ligger det ved geodatastyrelsen, og vi har ingen 
indflydelse på deres sagsbehandlingstid. Når alt papirarbejdet 
er tilendebragt, så frigives købesummen som vanligt til sælger. 
Handlen er nu tinglyst og pengene er frigivet/frigives snarest

• I den forløbne weekend gik vi i gang med at sikre bedre 
adgangsforhold ned til boringerne med nedlæggelse af knust 
beton i markvejen og etablering af vej det sidste stykke ned til 
de to boringer. Dette arbejde er endnu ikke tilendebragt.



Udskiftning af målere 1/2
• Bårdesø VVS v/Claus Skytte er valgt som leverandør på den omfattende 

udskiftning af målere efter at have vundet et udbud med tre budgivere. 
• Dette arbejde forventes påbegyndt snarest og bliver afsluttet i 2022. 
• I den forbindelse håber vi på et godt samarbejde med alle borgere, så vi 

får skiftet disse målere og eventuelle brønde smertefrit. 
• Der er sendt information til alle borgere, som vi har kontaktinformation • Der er sendt information til alle borgere, som vi har kontaktinformation 

på, ligesom information er tilgængelig på vores hjemmeside.
• Vi vil stadig gerne opfordre alle til at sikre, at vi har kontaktoplysninger, 

mail og mobil, på alle
• Kamstrup har desværre leveranceproblemer, så 470 ud af de 530 målere 

bliver først forventeligt leveret i maj 2022.



Udskiftning af målere 2/2



Renovering af vandværk

• Vi har fået installeret nyt Styring Regulering og Overvågning af 
vandværket, i daglig tale kaldet SRO. Ligeledes har vi fået 
renoveret vores tre filtre, så vi har en fornødne filterkapacitet. 

• Vi har ligeledes igangsat arbejdet med at kunne få nødstrøm i 
tilfælde af længerevarende strømsvigt .tilfælde af længerevarende strømsvigt .

• I løbet af næste måned har bestyrelsen møde med 
VandSchmidt for at gennemgå forslag til forbedringer på 
vandværket.

• Samtidigt har vi fået styr på cybersikkerhed, både i form af 
hardware/software og forsikringsmæssigt, så vi er garderet 
bedst muligt.



Fremtidigt vandsamarbejde

• Nordfyns Kommune har bedt alle vandværker i kommunen 
om at udarbejde en plan til forbedring af 
forsyningssikkerheden. Planen skal være færdig den 1. juni 
2022. Vandværkets forsyningssikkerhed skal forbedres inden 
udgangen af 2031. udgangen af 2031. 

• Dette arbejde vil vi tage fat på straks efter afholdelse af 
generalforsamlingen i 2022. På møde med Nordfyns 
Kommune i sidste uge blev vi dog klar over, at Nordfyns 
Kommune ikke ser, at et bredt fremtidigt vandsamarbejde er 
en realistisk mulighed.



De ”gamle” boringer

• Vi har forhørt os hos kommunen i forhold til, om boringer kan 
sælges til en landmand til brug for markvanding, og har fået 
ok hertil.



Tørresø Vandværk

• Vi troede egentligt, at vi var blevet enige i løbet af 2021 med 
Tørresø Vandværk, men så kunne vi læse andetsteds, at 
Tørresø Vandværk søgte løsning i samarbejde med andre 
vandværker. Derfor betragtes denne sag som lukket for 
nuværende.nuværende.



Regnskab 2021Regnskab 2021

















Budget 2022Budget 2022





Valg til bestyrelsen

• Ved personvalg kan der kræves hemmelig afstemning 
jf. vedtægterne §12

• Der kan stemmes ved fuldmagt, men intet medlem kan 
repræsentere mere end én fuldmagt jf. vedtægterne 
§12§12

• På de udleverede stemmesedler anføres maksimalt 5 
personer ud fra de foreslåede kandidater. De 
kandidater der opnår flest stemmer vil være valgt

• På de udleverede stemmesedler anføres 1 person som 
suppleant ud fra de foreslåede kandidater. Den 
kandidat der opnår flest stemmer vil være valgt



Valg til bestyrelsen

• Steen Rasmussen genopstiller
• Søren Vindfeld Nielsen genopstiller
• Ena Måhr genopstiller
• Bjørn Stokholm genopstiller• Bjørn Stokholm genopstiller
• Ole Nielsen genopstiller



Valg af revisor og suppleant

• Der skal vælges en intern revisor og en intern 
revisor suppleant

• På de udleverede stemmesedler anføres 1 
person som intern revisor og 1 person som person som intern revisor og 1 person som 
intern revisor suppleant ud fra de foreslåede 
kandidater. De kandidater der opnår flest 
stemmer vil være valgt



Behandling af indkomne forslag

• Forslag til vedtægtsændringer kræver jf. § 12:
Mindst 2/3 af de afgivne stemmer, og desuden 
skal mindst 2/3 af medlemmerne være 
repræsenteret på den pågældende 
generalforsamling. Såfremt kun den første, men generalforsamling. Såfremt kun den første, men 
ikke den anden af disse to forudsætninger er 
opfyldt, indvarsler bestyrelsen til en 
ekstraordinær generalforsamling, på hvilken 
forslaget kan vedtages med 2/3 af de afgivne 
stemmer, uanset antallet af fremmødte 
medlemmer.

• Øvrige forslag kræver blot simpelt flertal



Behandling af indkomne forslag
• Forslag fra Lene Henriksen

Det foreslås indføjet i vedtægterne i forhold til intern 
revisor rolle: 
Sidste bilag modtages hos vores administrator primo 
februar 
Regnskabet klargøres til revision, ca. færdigt uge 7/uge 8 Regnskabet klargøres til revision, ca. færdigt uge 7/uge 8 
Intern revision foretages ved, at en fra bestyrelsen har alt 
materialet og der aftales møde med intern revisor for 
revision. Dette af hensyn til GDPR lovgivning mv.. Dette 
møde skal afholdes indenfor 1 uge efter klargøring til 
revision. 
Herefter sendes alt materialet til ekstern revision, 
årsrapport udarbejdes og underskrives. 
Generalforsamling afholdes 



Eventuelt



Vandcenter Syd

Undersøgelse af vilkår for 
overdragelse/overgang til 

VandCenter Syd



Noter fra møde 24/2-22
• VCS er ejet af Odense Kommune (92 %) og Nordfyns Kommune (8 %)
• Forbrugerindflydelse

– Samlet for drikkevand og spildevand er der én brugerrepræsentant
– Kontakt med brugere vedligeholdes med spørgeskemaer og mere 

dybdegående interviews

• VCS er underlagt forsyningssekretariatets tilsyn. I forbindelse med 
dette:dette:
– Opstilles økonomiske rammer for driften. Disse er på vej mod større 

handlefrihed, idet de bevæger sig fra en 1- til 2- til 4-årig tidshorisont (som 
med tiden vil give større handlefrihed).

– Dette udmunder i fastlæggelse af takster, der:
• Lige som vores skal godkendes af kommunalbestyrelsen
• Er faste og ens for alle

– Der er altså ikke mulighed for særlige priser til storforbrugere, og det ligger næppe i 
forsyningssekretariatets gener at indse rimeligheden i en differentieret 
prisfastsættelse for især m3-delen.

– Dette spørgsmål vil ikke være et relevant objekt for forhandling



Noter fra møde (2)
• Vandcenter Syd opererer under 

ledelsessystem for fødevaresikkerhed: 
ISO 22000. Det betyder, at betingelser for 
denne standard også skal opfyldes for 
NFV. Det har (også) betydning for 
værdiansættelsen. Blandt andet vil vores 

Tilslutningsbidrag til VCS:
1000 X 23.700 (ekskl. moms)

værdiansættelsen. Blandt andet vil vores 
vandværk ikke opfylde kravene for ISO 
22000, som det er nu.

• Princippet for beregning af den 
økonomiske konsekvens af ”overgang til 
VSC” er enkelt. 

– Metoden er den gængse ved sammenlægning 
af vandværker

– Vi skal dog helt sikkert betale et væsentligt 
beløb for tilslutning, da værdiansættelsen af 
NFV ikke kommer i nærheden af de cirka 23,7 
mio, som tilslutning af alle forbrugere vil koste.

Værdi af NFV

Pris for tilslutning 



Værdi af NFV

Elementer i værdiansættelsen
• De vigtigste:

– Selve vandværket
– Ledningsnettet
– Målere

Kommentarer
• Store dele af værdiansættelsen kan 

findes i regnskabet via de 
nedskrevne værdier, men en 
egentligt værdiansættelse kræver 
en uvildig gennemgang til en pris 
på cirka kr. 50.000– Målere

– Vandkvalitet
– Boringer

• Andre
– Stikledninger og stophaner
– Lækagetab
– Nødforsyninger
– Andre værdier og udeståender

på cirka kr. 50.000
• Det får den umiddelbare effekt, at 

vi skal til læderet i forbindelse med 
en overdragelse

• Boringernes værdi er vanskelig at 
håndtere

– Skal vi blot tage afsæt i investeringen
– Eller skal det medtages i vurderingen, 

at der fra boringerne uden problemer 
kan leveres flere hundrede tusinde 
m3 årligt til andre forbrugere end os



Takster (kr. - ekskl. moms)
Fast bidrag m3-pris

NFV 830 4,75

VCS (normal forbruger) 480 6,50

VCS (storforbruger) 620 – 6.250 (afhængigt af 
målerstørrelse)

6,50

• Er det årlige forbrug mindre end 54 m3 er VCS billigere i det daglige • Er det årlige forbrug mindre end 54 m3 er VCS billigere i det daglige 
med de nuværende takster. Det gælder for lige godt halvdelen af 
andelshaverne.

• For storforbrugere er der tale om ”omvendt” kvantumsrabat.



For / imod

For
• Professionel organisation

– Uafhængig af særlige 
interesser

– Stor videns base

Imod
• Stærkt begrænset 

brugerindflydelse
• Et større beløb skal betales 

ved tilslutning af hver enkelt – Stor videns base
– Muskelkraft til at følge med 

og holde sig ajour med 
lovgivning og muligheder 
indenfor denne

• Stor forsyningssikkerhed på 
længere sigt

ved tilslutning af hver enkelt 
andelshaver 



Tak for i aften

• Referat vil blive offentliggjort på hjemmesiden
• Tak til revisor, referent, stemmetællere, 

dirigent og indskrivere


